
 گروه اقتصادی: توسعه کریدورهای ترانزیتی کشور در بخش 
هوایی یکی از اولویت های کشور به منظور نقش آفرینی در تجارت 
منطقه  ای اس��ت. اواخر هفته گذشته مرحله نخست افتتاح و 
بهره برداری از فرودگاه منطقه ای شهدای گناباد با حضور رئیس 
مجلس و وزیر راه و شهرسازی انجام شد. وزیر راه و شهرسازی 
در آیین افتتاح فرودگاه گناباد به توسعه اقتصادی کشور اشاره 
کرد و گفت: فراهم کردن زیرساخت های حمل و نقل ضرورت دارد 
و سخن گفتن از توسعه و رشد اقتصادی یک منطقه مستلزم 

برپایی زیرساخت های حمل و نقلی است.
ب��ه گزارش »وطن امروز«، مهرداد بذرپاش روز پنجش��نبه 
در آیین افتتاح فرودگاه شهدای گناباد گفت: برای احداث این 
فرودگاه یک کار چندین ساله انجام شده است و امروز به برکت 
ایام باسعادت دهه کرامت، به مردم عزیز این خطه تقدیم می شود.

بذرپاش در ای��ن آیین بهره برداری که با حضور محمدباقر 
قالیباف، رئیس مجلس شورای اس��امی و معاونان وزارت راه 
وشهرسازی برگزار ش��د، تصریح کرد: برای توسعه اقتصادی، 
فراهم کردن زیرساخت های حمل و نقل ضرورت دارد و سخن 
گفتن از توس��عه و رشد اقتصادی یک منطقه مستلزم برپایی 
زیرساخت های حمل ونقلی است و احداث این فرودگاه یکی از 
موضوعات مهم در راستای توسعه این منطقه به شمار می رود.

وی با اش��اره به دیگر مصادیق توسعه اقتصادی گفت: خط 
کریدوری ریلی جنوب به شمال که از چابهار آغاز می شود و به 
سرخس ختم می شود، نقطه عطف توسعه این منطقه خواهد 
شد و یکی از سیاست های اصلی ما در دولت پیرو تأکید مکرر 
مقام معظم رهبری، تکمیل زنجیره های کریدوری ریلی در کشور 
است که یکی از مهم ترین آنها همین زنجیره جنوب به شمال 

چابهار به سرخس و در منطقه شرق کشور است.
بذرپاش  این فرودگاه را به منزله زیرساخت مناسب حمل و نقل 
هوایی در این منطقه قلمداد کرد و در بخش حمل و نقل ریلی 
نیز تشریح کرد: پس از اتصال، این کریدور که از  مرز دریایی 
چابهار ش��روع و تا س��رخس ادامه می یابد و در طول مسیر از 
خاش زاهدان، یونسی بیرجند و... نیز می گذرد، به یک گذرگاه 
بین المللی تبدیل خواهد شد و ظرفیت های اقتصادی بزرگی 
را نصیب منطقه خواهد کرد. به گفته وزیر راه و شهرس��ازی، 
کشورهای منطقه منتظر تکمیل کریدورهای ریلی ایران هستند 
و امروز شاهد این موضوع هستیم که مجلس نیز برای حمایت و 

تقویت این پروژه ها عزم راسخی دارد.
توسعه کریدور ها درآمدی بیشتر از نفت و گاز خواهد داشت  ■

رئیس مجلس ش��ورای اس��امی صبح پنجشنبه در آیین 
افتتاح فرودگاه شهدای گناباد اظهار کرد: هیچ کس فکر نمی کرد 
دشمنی را که ائتاف همه دشمنان انقاب اسامی بود، بتوانیم 
از پا درآوریم. محمدباقر قالیباف افزود: امروز در عرصه اقتصادی 
هم برای حل مشکات به این همت جمعی نیاز داریم و همه 

باید دست به دست هم دهیم.
وی با تاکید بر اهمیت توسعه زیرساخت های حمل و نقل گفت: 
به لطف خدا در موقعیت جغرافیایی خوب در کریدور شمال به 
جنوب و شرق به غرب دنیا قرار گرفته ایم که سرمایه گذاری و 
استفاده از ظرفیت های مهم، درآمدی بیشتر از نفت و گاز برای 

کشور خواهد داشت. قالیباف با اشاره به تعطیلی و کاهش تولید 
برخ��ی واحدهای تولیدی و صنعت��ی به خاطر قطعی برق در 
تابستان و قطعی گاز در زمستان اظهار کرد: این نتیجه مصرف 
بیش از حد و نامناس��ب انرژی در کشور است به طوری که ۴ 
برابر مصرف دنیا گاز مصرف می کنیم. رئیس مجلس ش��ورای 
اس��امی با بیان اینکه ادامه این مسیر، مسیری برای غلبه بر 
مشکات نیست، گفت: وظیفه داریم با دولت دست به دست 
هم دهیم تا با حکمرانی بهتر به این مشکات سامان دهیم. وی 
در ادامه با بیان اینکه ساخت چنین فرودگاهی باید حداکثر ۳ 
سال زمان ببرد نه ۳۰ سال، اظهار کرد: اگرچه با ساخت خیلی 
از فرودگاه های کش��ور موافق نیستم ولی با توجه به موقعیت 
جغرافیایی و نیازمندی زیرساخت ها در مواقع بحران، ساخت و 
افتتاح چنین فرودگاهی نیاز بود. قالیباف افتتاح فرودگاه گناباد 
را زیرساخت مناسب و فرصت خوب و منحصر به فردی برای 

کمک به توسعه شهرستان های اطراف دانست.
رئیس مجلس ش��ورای اسامی خاطرنشان کرد: اگر تولید 
ثروت نکنیم پروژه های عمرانی مثل همین فرودگاه طول می کشد 

و بعد هم نمی شد استفاده مفیدی از آن کنیم.
وی همچنین با تبریک دهه کرامت و میاد ثامن الحجج)ع( 
گفت: وظیفه دارم از مردم گناباد بویژه خانواده شهدا، جانبازان، 
آزادگان و ایثارگ��ران ک��ه در میدان جنگ و روزهای س��خت 

افتخارات زیادی رقم زدند تشکر کنم.
فرودگاه منطقه ای شهدای گناباد ■

فرودگاه گناباد تا س��ال ۱۳۹۰ تحت مالکیت وزارت کشور 
بود و پس از واگذاری به شرکت فرودگاه ها در ۱۲ سال گذشته 
تحت عملیات احداث س��طوح پروازی، ترمینال و سایر اماکن 

فرودگاهی قرار گرفت.
با عملیات موفقیت آمیز وارسی پروازی که در فرودگاه گناباد 
انجام ش��د،  این فرودگاه آماده برقراری پرواز شده و هواپیمای 

حامل رئیس مجلس و وزیر راه و شهرس��ازی هم در فرودگاه 
گناباد به زمین نشست. فرودگاه گناباد با هزینه ای بالغ بر ۶ هزار و 
۷۰۰ میلیارد ریال در مساحتی حدود ۳۸۰ هکتار توسط شرکت 

فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران احداث شده است.
در مراسم بهره برداری از فرودگاه گناباد، محمدباقر قالیباف 
رئیس مجلس ش��ورای اس��امی، مهرداد بذرپ��اش وزیر راه و 
شهرسازی، حمیدرضا سیدی معاون وزیر و مدیرعامل شرکت 
فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران، محمد محمدی بخش معاون 
وزیر و رئیس سازمان هواپیمایی کشوری، نمایندگان مجلس 
و مدیران فرودگاهی و  سرکنسول های کشورهای افغانستان، 
پاکستان، ترکمنستان و ترکیه در مشهد و دیگر مسؤولان حضور 
داشتند. مرکز شهرستان گناباد در فاصله ۲۸۷ کیلومتری جنوب 

مشهد واقع است.
مجوز مرز هوایی برای فرودگاه شهدای رامسر  ■

وزیر راه و شهرسازی با ورود به فرودگاه رامسر اعام کرد: این 
فرودگاه با تکمیل زیرساخت های مناسب و خدمات به پروازهای 
خارجی  در بخش مسافری و حمل کالا، مجوز مرز هوایی را با 

مصوبه هیات وزیران کسب کرد.
مهرداد بذرپاش روز پنجشنبه در بدو ورود به فرودگاه رامسر 
در استان مازندران،  با ابراز خرسندی از صدور مجوز مرز هوایی 
توضیح داد: مصوبه هیات وزیران درباره صدور مجوز مرز هوایی 

برای فرودگاه شهدای رامسر صادر شده است.
ایجاد ۴ شهرک مسکونی ۲۲۲ هکتاری در مازندران  ■

وزیر راه و شهرسازی در بازدید از پروژه نهضت ملی مسکن 
رامسر با درخواست واگذاری زمین های دولتی و نهادهای عمومی 
و دس��تگاه های اجرایی برای ساخت مسکن، از تصویب ایجاد 

۴شهرک مسکونی ۲۲۲ هکتاری در مازندران خبر داد.
مهرداد بذرپاش پنجشنبه در سفر یک روزه به استان مازندران، 
در بازدید از طرح های مس��کن شهرس��تان رامس��ر در جمع 

خبرنگاران اظهار داشت: در استان مازندران برای تامین زمین 
با مشکل مواجه بودیم اما تا الان با همت و پیگیری همکاران 
۱۳۰ هکتار زمین تامین ش��ده و ساخت ۴ شهرک مسکونی 
با حدود ۲۲۲ هکتار مس��احت  در آستانه تصویب مراحل در 
شورای عالی شهرسازی است که هفته آینده اعام خواهد شد. 
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: در این همین ارتباط حدود ۱۰ 
هزار واحد مسکونی تخصیص یافته است که بیش از ۲۲ هزار 
متقاضی هم واجد شرایط تشخیص داده شدند. بذرپاش یادآور 
ش��د: با برنامه ریزی های انجام شده در چند ماه اخیر، ساخت 
پروژه های نهضت ملی مسکن در کشور سرعت بیشتر گرفته 
و اگر بتوانیم کمبود زمین این بخش را جبران کنیم، به طور 
قطع سرعت پروژه ها قابل قبول خواهد بود. شرکت در بیست و 
یکمین جلسه شورای تامین مسکن مازندران در استانداری، آغاز 
عملیات اجرایی پروژه نهضت ملی مسکن در ساری، شرکت در 
جلسه با شهرداران با رویکرد بازآفرینی شهری در دانشگاه آزاد 
رامس��ر و بررسی پروژه های راهبردی حوزه راه و حمل و نقل از 
دیگر برنامه های سفر یک روزه وزیر راه و شهرسازی به رامسر بود.

آمادگی وزارت راه و شهرس�ازی برای واگذاری فرودگاه ها  ■
به بخش خصوصی 

وزیر راه با حضور در فرودگاه رامسر ضمن اعام صدور مجوز 
مرز هوایی این فرودگاه از آمادگی این وزارتخانه برای واگذاری 

فرودگاه ها به بخشی خصوصی صاحیت دار خبر داد.
مهرداد بذرپاش در فرودگاه رامسر  با اعام صدور مجوز مرز 
هوایی این فرودگاه و افتتاح و بهره برداری از فرودگاه گناباد در 
اس��تان خراسان رضوی بیان داشت: در هر نقطه ای که نیاز به 
توسعه زیرساخت ها داشته باشد این جزو سیاست ها و برنامه های 
دولت است، که برای توسعه آن اقدام کند و به عنوان نمونه همین 
امروز فرودگاه گناباد که س��ال ها غیرفعال شده بود، با توسعه 

زیرساخت های آن فعالیت خود را از سرگرفت.
هواپیماهای جدید در راه است ■

مهرداد بذرپاش در جمع مدیران استان مازندران بیان داشت: 
در سال های گذشته شاهد تولید حداقلی مسکن بودیم که همین 
مساله موجب شد قیمت ها افزایش یابد. وی با بیان اینکه تا پایان 
سال تعداد متقاضیانی که زمین دریافت می کنند به  ۴۰۰ هزار 
متقاضی در سراسر کشور  خواهد رسید، اظهار داشت: با ارائه بسته 
نوزده گانه درباره بافت فرسوده، شاهد رشد صدور پروانه در این 
زمینه هستیم. وی بیان کرد: در حوزه مسکن قیمت سازی های 
کاذبی از س��وی برخی مش��اوران اماک انجام شد که موجب 
متضرر شدن شهروندان می شود. به گفته وزیر راه و شهرسازی 
شناسایی و عرضه خانه های خالی و  مالیات بر معامات مکرر و 
افزایش عرضه می تواند در کنترل قیمت مسکن موثر باشد. وی 
افزود: در روزهای گذشته گشت های تعزیرات با دفاتر مشاوران 
اماک متخلف برخورد کردند که این روند در سراسر کشور ادامه 
خواهد یافت. بذرپاش تصریح کرد: توسعه ناوگان هوایی نیز در 
دستور کار قرار دارد و تا روزهای آینده هواپیماهای جدیدی به 

ناوگان هوایی کشور می پیوندد.
وی یادآورش��د: تکمیل کریدور های شمال - جنوب نیز در 

دستور کار قرار دارد تا برای کشور تولید ثروت کند.

مدیر نظارت ب��ر بازار اولیه س��ازمان   
بورس درباره شرکت های سهامی عام 
پروژه محور گفت: در راستای تأمین مالی شرکت ها از طریق بازار 
سرمایه برای تکمیل پروژه ها، سازمان بورس اقدام به تصویب 
دستورالعمل نحوه پذیره نویسی شرکت های سهامی عامل پروژه 
کرد که البته این دستورالعمل سال ۱۴۰۰ تصویب شده بود 
اما با توجه به درخواست های ارائه شده درباره تسهیل فرآیندها، 
سال گذشته این دستورالعمل در سازمان بورس اصاح شد.

به گزارش »وطن امروز«، وحید روشن قلب افزود: فرآیند 
تأمین مالی پروژه ها از بازار سرمایه مطابق با این دستورالعمل 
به سه طریق انجام می شود و امکان تأمین مالی برای تکمیل 
پروژه ها از طریق بازار سرمایه به ۳ روش قابل انجام است. یکی 
از روش ها از طریق تاس��یس یک شرکت  سهامی عام جدید 
است که پروژه موجود به ارزش کارشناسی شده به عنوان آورده 
غیرنقد موسسان به این شرکت منتقل و از طریق پذیره نویسی 
بخشی از سهام این شرکت مبالغ مورد نیاز برای تکمیل پروژه 
جمع آوری می شود. روش دوم از طریق انجام افزایش سرمایه 
از محل سلب حق تقدم از سهامداران در شرکتی که پروژه در 

آن در حال اجرا است، انجام 
می شود که این فرآیند پس 
از تبدیل ش��رکت موجود به 
سهامی عام صورت می گیرد.

مدیر نظارت بر بازار اولیه 
س��ازمان بورس گفت: رویه 
سوم این اس��ت که اگر یک 
شرکت چند پروژه نیمه تمام 
داش��ته باش��د، می توان��د با 

تاس��یس یک هلدینگ س��هامی عام، وجوه��ی را از طریق 
پذیره نویس��ی از بازار تأمی��ن و صرف تکمیل پروژه های این 

هلدینگ کند.
به گفته وی، همه این فرآیندها منوط به داش��تن طرح 
توجیهی و برنامه کس��ب وکار مناسب است که باید به تایید 
هیأت پذیرش بورس یا فرابورس برس��د. روش��ن قلب ادامه 
داد: تاکنون ۲ ش��رکت اقدام��ات لازم را برای تامین مالی از 
این طریق انجام داده اند و در شرف نهایی شدن صدور مجوز 
برای پذیره نویسی سهام قرار دارند و تعدادی از شرکت ها هم 

فرآیند ایجاد شرکت سهامی 
عام پروژه را ش��روع کرده اند 
و مدارک را تکمیل می کنند. 
وی درب��اره اینکه چگونه 
می توان از منابع خرد دست 
مردم ب��رای اتمام پروژه های 
زیربنایی کشور استفاده کرد، 
گف��ت: اقدام��ات لازم مانند 
شرکت های سهامی عام پروژه 
و انتشار اوراق بدهی شرکت ها می تواند وجوه آزاد دست عموم 
مردم را جمع آوری کرده تا از آنها برای پیشبرد اهداف و انجام 
پروژه ها استفاده شود، چون برخی سهامداران مبالغ کوچکی 
جهت سرمایه گذاری در اختیار دارند که با آن امکان راه اندازی 
کسب وکار را ندارند اما با مشارکت در شرکت های سهامی عام 
پروژه می توانند در تکمیل طرح های نیمه تمام مشارکت و از 

ارزش افزوده آن استفاده کنند.
مدیر نظارت بر بازارهای سازمان بورس گفت: پیش بینی 
می ش��ود امسال حداقل 5 شرکت سهام عام پروژه وارد بازار 

سرمایه شوند و در صورتی که تعداد درخواست ها بیشتر باشد، 
آمادگی بررسی مدارک متقاضیان در سازمان بورس وجود دارد.

روش��ن قلب در پاسخ به این پرسش که اگر مردم سهام 
شرکت های عام پروژه را خریداری کردند، چگونه می توانند 
نس��بت به برگش��ت وجوه س��رمایه گذاری خود اطمینان 
یابند اظهار داش��ت: یکی از مفاد دستورالعمل شرکت های 
س��هامی عام پروژه این است که مؤسسان شرکت سهامی 
عام پروژه باید یک متعهد اعام کنند و اگر طرح براساس 
زمان اعام ش��ده به بهره برداری نرسد، یا اینکه ۲۰ درصد 
انحراف از برنامه پیدا کند، متعهد مؤظف است سهام مردم 
را بازخرید کند و اصل مبلغ س��رمایه گذاری مردم به عاوه 
سود بانکی را به پذیره نویسان متقاضی بازخرید، بپردازد که 

مشارکت  کننده متضرر نشود.
وی درباره روش های تکمیل پروژه های اس��تانی از طریق 
شرکت سهامی عام پروژه افزود: با روش شرکت های سهامی 
عامل پروژه می توان در همه استان ها پروژه های نیمه تمام را 
از طریق جمع آوری وجوه در بازار سرمایه تکمیل و پروژه ها 

را اجرا کرد.

وزیر اقتصاد در نامه ای به رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، خواس��تار تصویب »طرح الزام به ثبت رسمی معامات 
اموال غیرمنقول« برای کنترل بازار س��وداگرانه مسکن شد و 
نوشت: معتبر دانستن معامات اماک به وسیله اسناد عادی 
منجر به عدم شفافیت اقتصادی و فرار گسترده مالیاتی در بازار 

اماک شده است. 
سید احسان خاندوزی  در نامه ای به مجمع تشخیص مصلحت 
نظام درباره تصویب »طرح الزام به ثبت رسمی معامات اموال 
غیرمنقول« نوشت: یکی از دغدغه های جدی در اقتصاد کان 
ایران نابس��امانی در حوزه مسکن است. این خلأ که اکنون به 
یک بحران مبدل شده نه تنها آثار و ابعاد فرهنگی، اقتصادی و 
حتی امنیتی داشته بلکه به جرات می توان گفت وجهه کارآمدی 
نظام اقتصادی کشور را نیز با چالش مواجه کرده است. یکی از 
اقداماتی که قوای سه گانه برای تقلیل این بحران بر آن متفق 
هستند و آن را یکی از عاج های قطعی و گریزناپذیر می دانند 

وضع مالیات با هدف تنظیم گری در این حوزه است. 
در این نامه آمده اس��ت: تصویب و اجرای »قانون مالیات بر 
خانه ه��ای خالی« )موضوع م��اده 5۴ مکرر قانون مالیات های 
مستقیم(، مالیات بر خانه های گران قیمت )موضوع قوانین بودجه 

س��ال های ۱۴۰۰ ال��ی ۱۴۰۲ 
کل کش��ور از این جمله  است؛ 
در این راس��تا به صورت خاص 
»ط��رح مالیات بر س��وداگری 
مرحل��ه  در  س��فته بازی«  و 
بررسی توسط شورای نگهبان 
ق��رار دارد. کارکرد این مصوبه 
افزایش هزینه برای فعالیت های 
غیرمولد، همچون سفته بازی و 

سوداگری در بازار اماک، همچنین ارز و سکه است، به نحوی 
که با وضع مالیات، تقاضای سوداگری کاهش و تقاضای واقعی 
خانوار افزایش خواهد یافت و این امر، زمینه ساز همان تکلیف 
قطعی نظام اسامی برای تامین مسکن، مذکور در اصول ۳، ۳۱ 
و ۴۳ قانون اساسی خواهد بود. وزیر اقتصاد در این زمینه تاکید 
کرد: با این وجود آنچه تمام چاره اندیشی های سابق )وضع ماده 
5۴ مکرر قانون مالیات های مستقیم، احکام مندرج در قوانین 
بودجه سالانه( همچنین مصوبه فعلی )طرح مالیات بر سوداگری 
و س��فته بازی( را از حیز انتفاع ساقط کرده و این اقدامات را نه 
به عنوان معیار کارآمدی، بلکه به نماد تاش های نافرجام حاکمیت 

در اجرای تکالیف قانون اساسی 
مبدل س��اخته »نبود هرگونه 
اطاعات متقن در حوزه مالکیت 
اماک« است؛ به صورت خاص 
در »طرح مالیات بر سوداگری 
و سفته بازی« مقرر شده انتقال 
اماک با انواع کاربری در صورت 
تحقق شرایطی، مشمول مالیات 
بر عایدی سرمایه شده و به این 
ترتیب، مازاد قیمت فروش به قیمت خرید ملک، ماخذ محاسبه 
مالیات قرار خواهد گرفت. بر این اس��اس مراجع مرتبط، بویژه 
تمامی دفاتر اسناد رسمی مکلف به انجام تکالیفی برای شناسایی 

و انعکاس این معامات به سازمان امور مالیاتی شده اند. 
خاندوزی در نامه خود با طرح این س��وال اصلی که چگونه 
می ت��وان به نتایج این اقدامات امیدوار بود هنگامی که با رواج 
»اس��ناد عادی معامات قولنامه ای و وکالت نامه های عادی« و 
اعتبار آن در محاکم قضایی، طرفین معامات ملکی می توانند 
ب��دون ثبت آن نزد هر مرجع��ی، معامله خود را انجام دهند و 
خود را از پرداخت مالیات مصون کنند؟ نوش��ته است: معتبر 

دانس��تن معامات اماک به وسیله اسناد عادی منجر به عدم 
شفافیت اقتصادی و نتیجتا فرار گسترده مالیاتی در بازار بزرگ 

اماک شده است.
 از نظر بسیاری از صاحب نظران اقتصادی، همچنین مجموعه 
این وزارت تنها یک عامل می تواند اش��خاص را ناچار به ثبت 
اطاعات اماک خود کند و آن ایجاد و تقویت »ضمانت اجرا از 
طریق بطان معامات عادی« است، در غیر این صورت پرواضح 
است منطق اقتصادی این سوداگران، اجازه معرفی اماک و ثبت 
رس��می آن را نخواهد داد. این ضمانت اجرا به نحو مؤثری در 
»طرح الزام به ثبت رسمی معامات اموال غیرمنقول« پیش بینی 
ش��ده که اکنون نزد آن مجمع در حال بررس��ی اس��ت. وزیر 
اقتصاد در پایان تصریح کرد: بررسی های وزارت امور اقتصادی 
و دارایی به عنوان یکی از متولیان اصلی حوزه اقتصاد نش��ان 
می دهد آنچه تضمین کننده موفقیت حاکمیت در کنترل بازار 
سوداگرانه مسکن، تحقق اهداف مقرر در قانون اساسی و اثبات 
کارآمدی نظام اس��امی است، به تصویب »طرح الزام به ثبت 
رسمی معامات اموال غیرمنقول« و با تمرکز بر ضمانت اجرای 
طرح یادشده گره خورده است و بی شک دلسوزان نظام مانند 
جنابعالی و آن مجمع محترم به مصلحت موضوع واقف هستید.

 ثبت نام ۵۲۵ هزار نفر از متقاضیان
در سامانه یکپارچه فروش خودرو

مدیر سامانه یکپارچه فروش خودرو با اشاره به اختال در 
سایت این سامانه در برخی ساعات ،گفت: از ۳ خرداد تاکنون 
5۲5 هزار نفر توانستند در سامانه یکپارچه فروش خودرو 
ثبت نام خود را نهایی کنند. مهدی تقدس��ی روز گذشته با 
اعام این خبر افزود: تا امروز 5۲5 هزار نفر در سامانه یکپارچه 
فروش خودرو توانستند 5 اولویت خودرویی خود را انتخاب 
کنند. ش��ب گذش��ته ۳۳۰ هزار نفر و امروز ۱۹5 هزار نفر 
توانس��تند ثبت نام خود را نهایی کنند. وی در ادامه افزود: 
این آمار ثبت نامی در حالی است که در برخی ساعات پیک، 
اختالی در سایت وجود داشته است. مدیر سامانه یکپارچه 
فروش خودرو با اشاره به نحوه اطمینان متقاضیان از ثبت نام 
گفت: به دلیل اینکه ترافیک در برخی ساعات بالاست ممکن 
است در گزینه جزئیات سفارش، ثبت نام متقاضیان نشان داده 
نشود اما در اصل با به روزرسانی سایت، ثبت نام انجام شده 
است. تقدسی تشریح کرد: متقاضیان اگر در ساعات غیرپیک 
به سامانه مراجعه کنند، می توانند بدون مشکل ثبت نام خود 
را نهایی کنند. با توجه به اینکه ثبت نام تا ۱۰ خرداد ادامه 
دارد متقاضیان نگران تکمیل فرآیند ثبت نامی نباشند. مدیر 
سامانه یکپارچه فروش خودرو گفت: در این دوره ۲۳ خودرو 
از ۴ خودروساز عرضه شده است و متقاضیان می توانند در 
زمان ثبت نام، اولویت 5 خودرویی خود را از محصولات شرکت 
سایپا، کرمان موتور، مدیران خودرو و فردا موتور انتخاب کنند.

 تأخیر ۸ ماهه سازمان شیلات
در اتصال به درگاه ملی مجوزها

همه دستگاه های صادرکننده مجوز، طبق قانون تسهیل 
صدورمجوزهای کسب و کار باید تا آخر شهریور به درگاه 
ملی مجوزها متصل می شدند  اما سازمان شیات به طور 
کامل مجوزهای خود را به این درگاه متصل نکرده است. 
بر اساس آمار مرکز پایش و بهبود فضای کسب وکار، وزارت 
جهاد کشاورزی باید ۱۴ مجوز باقی مانده خود را به درگاه 
ملی مجوزها متصل می کرد که تاکنون این موضوع عملی 
نشده است. یکی از دستگاه هایی که به طور کامل مجوزهای 
خود را به درگاه ملی مجوزها متصل نکرده است سازمان 
شیات است. این سازمان زمان صدور الکترونیکی مجوزها 
را به هفته آینده موکول کرده است. معاون برنامه ریزی و 
اقتصادی وزارت جهاد کش��اورزی هم درباره مجوزهای 
باقی مانده این وزارتخانه معتقد است مجوزهایی که باقی 
مانده از اولویت های اصلی و اساسی وزرات جهاد کشاورزی 
و دولت نیست. مدیرکل دفتر فناوری اطاعات سازمان 
شیات گفته است از هفته آینده، مجوز صید و صیادی 

به درگاه ملی مجوزها متصل خواهد شد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
ضریب پشتیبانی صندوق بیمه 

اجتماعی کشاورزان مطلوب است
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ضریب پشتیبانی 
در صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر 
مطلوب است و باید این موضوع به ثبات برسد. سیدصولت 
مرتضوی در گردهمایی سراس��ری مدی��ران و کارگزاران 
صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر در 
مرکز همایش های بین المللی صداوسیما با گرامیداشت 
س��الروز آزادسازی خرمش��هر و روز دزفول اظهار داشت: 
مقاومت ملت ایران در طول دفاع  مقدس در سراس��ر این 
کشور نمود دارد. وی با بیان اینکه در سراسر این سرزمین 
نشان مقاومت پررنگ است، افزود: یاد شهدا و همه ایثارگران 
انقاب اسامی باید همواره زنده نگه  داشته شود. وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی برگزاری این گردهمایی را در راستای 
تحقق عدالت اجتماعی عنوان کرد و گفت: تأمین اجتماعی 
و اطمینان از معیشت از حقوق ملت است و در قانون اساسی 
بخوبی تبیین شده است. مرتضوی با تأکید بر اینکه تأمین 
اجتماعی برای روستاییان و عشایر مهم است، اظهار داشت: 
نظام مقدس جمهوری اسامی ایران از ابتدای شکل گیری 
به این موضوعات اهتمام ویژه ای داشته است. وی با بیان 
اینکه نظام جامع تأمین اجتماعی ما از پیشتازترین نظام های 
تأمین اجتماعی است، گفت: در بدو پیروزی انقاب اسامی 
نرخ متوسط عمر 5۲ سال بوده است و امروز نرخ امید به 
زندگی برای مردان ۷5 تا ۷۶ سال و برای بانوان نزدیک به 
۷۸ سال است. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به تمرکز 
ویژه بر موضوع پایداری صندوق های بازنشس��تگی اشاره 
کرد و اظهار داش��ت: ضریب پشتیبانی در صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر مطلوب است و 
باید این موضوع به ثبات برسد. مرتضوی گفت: دولت در 
این باره تکالیفی دارد و امسال بودجه این صندوق نسبت 

به سال گذشته ۷۰ درصد رشد داشته است.

رئیس کل بیمه مرکزی:
بیمه مشترک بین ایران و سوریه 

راه اندازی می شود
رئیس کل بیمه مرکزی گفت: در پی سفر رئیس جمهور 
به سوریه و تعامات اقتصادی بین ۲ کشور، یک شرکت 
بیمه ای از طرف ایران به عنوان راهبر و یک شرکت بیمه ای 
راهبر هم از طرف سوری ها انتخاب شدند تا عملیات تبادل 
مالی آسان را به منظور تسهیل اقدامات مالی برای تجار 
فراهم کنند. مجید بهزادپور گفت: بعد از تأسیس شرکت 
بیمه در سوریه سهام این شرکت بین شرکت های بیمه 
ایرانی که اعام آمادگی کردند، توزیع می شود. رئیس کل 
بیمه مرکزی همچنین ادامه داد: شرکت بیمه مستقر در 
سوریه در ۳ محور بیمه متعارف، تکافل و اتکایی فعالیت 
می کند و متمرکز بر فعالیت حمل و نقل و گردش��گری و 
تبادل کالا است که برای هر فعالیت اقتصادی، بیمه یکی 
از پیش نیازها و موضوعاتی است که به عنوان زیرساخت 

باید در نظر گرفت.

اخبار

اقتصادی
راه اندازی سامانه پیامکی برای اعلام مرغ فروشان متخلف

وزارت جهادکشاورزی سامانه پیامکی برای اعام فروشندگان مرغ بیشتر از قیمت مصوب را راه اندازی کرد. آن طور که وزارت جهاد کشاورزی خبر داده 
است، این سامانه ایجاد شده تا هموطنان بتوانند فروش مرغ بیشتر از قیمت مصوب هر کیلوگرم ۷۳ هزار تومان را به صورت پیامکی اعام کنند تا به آن 

رسیدگی شود. هموطنان عزیز می توانند احتکار یا فروش بالاتر از قیمت مصوب اعامی را به سامانه پیامکی ۳۰۰۰۸۱۳۶ اعام کنند. 

شنبه 6 خرداد 1۴0۲
وطن امروز     شماره 3770

بذرپاش در آیین افتتاح فرودگاه گناباد با اشاره به تکمیل زنجیره های ترانزیت در کشور: توسعه کریدور ها لازمه توسعه اقتصاد است

اقتصادرویریلکریدورها
قالیباف: درآمد کریدورها از درآمد نفت و گاز بیشتر خواهد بود

جزئیات تشکیل شرکت های سهامی عام پروژه برای تأمین مالی از بازار سرمایه 

سرمایهگذاریعلیهتورم

تقاضا برای تسریع تصویب »الزام به ثبت رسمی معاملات اموال غیرمنقول«

آخرخطقولنامه

بورس


